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و على درجة عالية من الحداثة شكلا و تقانة اتصالات متطور البحث إلى تصميم مركز يهدف  

مضمونا ، نظرا لتزايد أهمية هذا المجال في الفترة الأخيرة ليكون مركزا يضم جميع النشاطات و 

الدراسة و أشارت . الاتصال و تقنية المعلومات تقنية جميع المهتمين بمجال التي تخدم الوظائف  

إلى أنه عند البدء بتصميم مماثل يحب أولا جمع المعلومات حول الموقع المراد قيام المبنى به ، و 

 .الاطلاع على مشاريع مشابهة من أجل الالمام بالمتطلبات الفراغية و الوظيفية 

يبدأ عمل فكرة مبدئية للمشروع  و من ثم العمل على تطويرها و حل المشاكل التصميمية إلى 

الدرجة التي تجعلها قابلة للتنفيذ ،وكذلك العمل على الحلول التقنية ، الانشائية و الخدمية المناسبة 

 للمشروع و الوصول للنتيجة المرجوة من المشروع 

إلى مشروع جة االحلقد أشارت الدراسة إلى إمكانية اللجوء الى التصميم المقترح للمبنى في حالة 

و تم التوصل في الدراسة لجميع الحلول التصميمية لجعله مركزا يضم ,  مختص بتكنلوجيا الاتصال 

إداريا ليكون مقرا رئيسا  لتكوين بنية ارتكازية لتقدم و تحضر السودان ،  تعليميا يؤهل الكوادر 

للتعرف على المهارات اللازمة لاستخدام التقنيات الحديثة ، و تجاريا لتقديم الخدمات المتكاملة و 

 .تثقيف الأفراد بالإضافة إلى الجانب الاستثماري و ما سيعود عليه من دعم لاقتصاد الدولة 

وتعريف  إسممقدمة المشروع ،الاول  اللفصليتناول خمسة فصول،  يشتمل هذا البحث على 

الثاني الفصل له واسباب اختياره ،أما والحاجة المشروع ،الغرض من المشروع ،اهمية المشروع 

فيه الى دراسة المعلومات الخاصة بالمشروع و الامثلة المشابهة المحلية منها والعالمية تطرقت 

تقنية توصلت اليها من خلال دراستها كذلك يتضمن نبذة عن   التىوالاقليمية والمعلومات 

 –بشرى )درست فيه كل من مكونات المشروع الفصل الثالث انتقلت الى الاتصالات ،ثمَ 

و أخيرا  ومنها توصلت الى المساحة  المناشطجدول  فىالفراغات وتضمينها  منشطى،دراسة

خلال ومن .،للموقع  البيئىوالتحليل والمجاورات ، ثم تحدثت عن الموقع المكون الفراغي  

 .  الى  التنطيق قادتنىبدورها  والتىالدراسات السابقة  الى  الموجهات التصميمية 

الرابع فتحدثت عن الفلسفة العامة للمشروع وتكوين الفكرة الاساسية للمشروع وشرح الفصل أما 

 .  الى أخر تطور للمشروع  المدئيةمن المرحلة  ابتدءآمراحل تطور التصميم 

، الخامس والاخير فتحدثت عن الحلول التقنية بالنسبة للمشروع وهى الانظمة الانشائية الفصل وفى 

 .والمراجعالختام الخاتمة وفي .الخدمات و أخيرا التشطيبات 

V 



Reaserch Abstract : 

This research aims to design a communication technology center in a high degree of 

modernity in form and content, due to the growing importance of this area in the last 

periodm, to be a center of all activities and functions that serve all those interested in 

communication and information technology. The study pointed out that when you start a 

similar design first collectt information about the location of the building you want to do it, 

and found on similar projects to learn about spatial and functional requirements. Action 

starts with an initial idea for the project and then work on the development and solution 

design problems to the degree that makes it doable, as well as working on technical 

solutions, construction and appropriate services for the project and reach the desired 

result of the projec. The study pointed to the possibility of resorting to the proposed 

design of the building in case of the need for a specialized project in technology , and has 

been reached in the study for all design solutions to make it a main center to be based 

head of the formation anchor structure for the progress and urbanization for Sudan, 

educational qualifies cadres to learn necessary  skills to use modern technologies, and 

commercially to provide integrated services  for individuals in addition to the investment 

side, and to support  the economy of the country . This research includes five chapters , 

the first is dealing introduction of the project, the name and definition of the project, the 

purpose of the project, the importance of the project, and the reasons for choosing the 

project. The  second chapter to study the information of the project and domestic similar 

ones global and regional.  reached also a study About the Communication Technology, 

then moved to chapter three wich studied all of the components of the project (human- 

Activities- interstitial), study spaces and included in the activites table, including the 

outcome areas, and then the site, access roads, neighborhoods and the environmental 

analysis of the site, previous studies to design disitions , which led me to zoning.Part 

Chapter four talked about the general philosophy of the project and configure basic idea 

of ​​the project and explain the stages of the evolution of design professionals starting from  

the primary stage to the development of the project. In the fifth and last chapter talked 

about the technical solutions for the project, a systems construction, services, and finally 

finishes. Conclusion, and references VI 
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